DOI: 10.18572/1812-3805-2020-9-38-45

Принципы права как средство разрешения онтологических коллизий естественных и позитивных начал правопонимания

Левчук Сергей Владимирович, доцент кафедры теории права и сравнительного правоведения юридического факультета Института экономики управления и права (ИЭУП) Российского государственного гуманитарного университета (РГГУ), кандидат юридических наук levchuk65@gmail.com

В работе рассмотрены теоретические и практические основы онтологических коллизий естественных и позитивных начал правового регулирования и способы их преодоления.

В центе внимания автора — интерпретационная и доктринальная модель правового регулирования.

Ключевые слова: онтологические коллизии, правовой статус, юснатурализм, позитивизм, интерпретация, модель принципа, правовая доктрина.

Legal Principles as a Means of Solution of Ontologic Collisions of Natural and Positive Origins of Legal Consciousness

Levchuk Sergey V.

Associate Professor of the Department of Theory of Law and Comparative Legal Studies of the Law Faculty of the Institute of Economics, Management and Law (IEML) of the Russian State University for the Humanities PhD (Law)

The paper discusses the theoretical and practical basis of ontological conflicts of natural and positive principles of legal regulation and ways to overcome them.

The author focuses on the interpretative and doctrinal model of legal regulation.

Keywords: ontological conflict, legal status, the jus-naturalism, positivism, interpretation, principle model, legal doctrine.